
l aquí teniu la última entrega de "Promeses incomplides". 
Després d'haver analitzat en els darrers números el grau de 
compliment totes les promeses efectuades per CiU en la 
campanya electoral de 1999 (i el grau de compliment de les 
promeses efectuades pel PP i per UGI relacionades amb les 
promeses convergents), ara toca analitzar tot el conjunt de 
propostes enunciades en els programes electorals popular 
i independent que encara no han estat comentades per tal 
de comprovar-ne també el grau de compliment. No hem 
d'oblidar que el govern municipal és un govern de coalició 
des del qual el PP i UGI haurien hagut de perseguir el 
compliment de totes les seves promeses. Però, ha estat 
així? 

En matèria d'infrastructures, serveis i equipaments, el 
PP plantejà la necessitat d'il·luminar el passeig cementiri 
i instal·lar punts de llum al recinte, de la qual cosa no 
s'ha fet res. D'altra banda, el PP també proposà la millora 
del Camp municipal de futbol , promesa que sí s'ha anat 
fent per fases. Quant a UGI, la promesa de cobrir la pista 
a l'aire lliure del Casal dels Jubilats diuen que es farà 
aquest any i la d'instal·lar aire condicionat al casal 
sembla que no se sap encara quan es farà. També va 
prometre UGI la rehabilitació de l'antic edifici de les 
escoles (que ja vam dir que s'havia fet), el condicionament 
i del Camí de l'Olivar (del que s'ha fet una part) i 
l'arranjament de les principals vies del poble afectades 
per la primera fase de la xarxa d'aigües pluvials (del 
que no se sap res de res). Finalment, en aquest capítol, UGI 
també va prometre iniciar contactes amb les empreses 
subministradores per a instal·lar gas ciutat a la població 
i aquest, que era un tema que venia d'abans, sembla que un 
dia o altre sí es farà, però no d'immediat. 

En matèria agrícola, el PP va prometre reequilibrar 
l'impost municipal que afecta el sector agrari, cosa 
difícil de saber què vol dir exactament, però lo que sí és clar 
és que la baixada de l'IBI de rústega que van prometre, 
després no s'ha aplicat. Per la seva banda, UGI plantejà la 
conveniència de dissenyar un pla d'arranjament de camins 
quadriennal, cosa que no s'ha fet. Sí que s'han destinat uns 
diners cada any (menys que abans) i també s'ha conseguit 
un ajut important pels aigüats del 2000 que permetrà fer la 
"repassada" actual. Finalment, també UGI proposà la 
creació d'un Consell Assessor Agrari que és l'únic que 
s'ha mantingut dels 4 que es van crear, suprimint-se els 
altres tres (turisme, esports i jovent) 

En el capítol mediambiental (capítol present en els 
programes electorals del PSC, d'ERC i d'UGI però no en els 
programes electorals convergent i popular), UGI va prometre 
continuar la política de plantació d'arbres (que sí s'ha 
fet, en part per l'ajuntament, però sobretot per l'ADF i altres 
entitats), seguir amb la política de restauració de les 
basses (que s'està fent ara per una empresa), facilitar la 
selecció de residus (és difícil de saber lo que vol dir, però 
sembla que deu ser lo que es comença ara de la matèria 
orgànica), estudiar i restaurar els clots al camí paral·lel 
a l'autopista (que fins ara no s'ha fet) i, finalment, instal·lar 
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pel terme contenidors per a dipositar envasos de 
productes químics utilitzats en l'agricultura (del que tampoc 
no en tenim cap notícia). 

Quant a rellançament econòmic i suport a empreses, 
el PP va prometre informació i assessorament a les 
empreses per un més fàcil accés a les subvencions oficials, 
per a la qual cosa l'Ajuntament s'ha dotat d'un Agent 
d'Ocupació i Dinamització Local. UGI, molt més 
ambiciós, pretenia no només potenciar la instal·lació de 
noves empreses, sinó també oposar-se a les accions i 
decisions polítiques de les administracions que puguin 
provocar desequilibri territorial al nostre terme. És difícil 
saber què vol dir això i, per tant, no ens atrevim a dir 
si s'ha complit o no ... 

Finalment, el PP prometé també en el capítol Indústria 
i Agricultura l'acomodació de les traves administratives 
a les necessitats reals. No queda massa clar a què es 
refereix aquesta "promesa", però el que sí que està clar és 
que qualsevol ulldeconenc o ulldeconenca que necessita un 
certificat de l'Ajuntament d'Ulldecona ha de pagar per a 
obtenir-lo (de 3 euros cap amunt), la qual cosa suposa crear 
moltes més traves de les que fa desaparèixer. 

Fins aquí aquesta darrera anàlisi. Amb els quatre capítols 
anteriors ja vam poder comprovar com el grau de compliment 
de les promeses convergents ha estat extremadament 
reduït (val a dir que encara queden 4 mesos, si bé és difícil 
que en aquest temps es faci tot el que s'hauria hagut de fer 
en 4 anys). Amb aquest apèndix, hem pogut constatar com 
tampoc les promeses populars i independents han estat 
complides. Llavors , per què serveixen els programes 
electorals? Els programes electorals són per a complir
se: és legítim prometre qualsevol cosa en un programa 
electoral, però també cal després exigir responsabilitats pel 
no-compliment de tot allò promès. En vista del resultat 
d'aquesta anàlisi, ens alegrem de no haver votat en les 
darreres eleccions a cap dels partits que formen part de 
l'actual equip de govern ... i ens refermem en la idea que 
Ulldecona necessita un nou govern per tornar a 
avançar. 

" pelcanvi " 

PSClll Edita: Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC-PSOE)-Agrupació d'Ulldecona 

e-mail: ulldecona @xarxapsc.net - http://ulldecona.psc.es - http://tinet.org/pscucn 
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BUTLLETÍ INFORMATIU DEL PSC D'ULLDECONA Núm. 47 - Febrer 2003 

La decadència d'uns polítics 
Falten pocs mesos perque de nou el poble d'Ulldecona 

torne a parlar a les urnes, com si d'un examen es tractès, 
per aprovar o no la gestió de l'actual equip de govern. l tot 
indica que, aquest cop, dificil ho tindran per passar de curs 
CiU PP i UGI; tres partits polítics que no han sabut governar, 
que no han tigut cap projecte de futur per al nostre poble, i 
el que és més important i greu de tot, que han creat un 
ambient de pèrdua d'il·lusió i d'interès, i que han estat 
incapaços de tirar endavant les bones iniciatives de la 
població local, creant així desconfiança cap a la classe 
pol ítica d'Ulldecona. 

Uns polítics que han venut i perdut tot el que teníem a 
Ulldecona a altres poblacions de la comarca on pareix que 
algun dels nostres representants té alguns interessos. 

Per altra banda, quins polítics tenim en este poble que no 
són capaços de fer allò que van prometre abans de guanyar 
les eleccions?, de no escoltar a tot un poble i fer el que li 
demana?, de tenir la cara dura de dir que el poble (com 
España) va bé? 

Per finalitzar, m'agradaria deixar la porta ben oberta 

perque ja és l'hora d'obrir les finestres del bonic ajuntament 
d'Ulldecona i espolsar bé les catifes. El canvi segur que sera 
positiu i entre tots ho aconseguirem. 

el25@maig.es 

Una cavalcada deplorable 
Romeu El País 

Mai en la vida havia sentittanta vergonya, pena e indignació com la que 
vaig passar el dia 5 de gener en la cavalcada dels reix os. l com jo la majoria 
de la gent que estaven al carrer Major, però és que este ajuntament no té 
vergonya? O és que en este poble passem de tot, ja. Carbó per l'equip de 
govern que no tenen ni imaginació, ni voluntat, ni ganes de treballar. Com 
és possible que un poble de 6000 habitants, que tant ho diu el senyor 
alcalde, tingue una cavalcada com la que tenim al poble? Només falta anar 
als pobles de la comarca i comparar, inclús molt més menuts que el nostre, 
tenen una desfilada bastant millor. Si tenim uns dirigents polítics que són 
capaços de fer perdre la il·lusió als xiquets, que podem esperar d'ells a 
l'hora de tirar endavant el poble. 

M'agradaria però donar les gracies a la entitat del Fútbol que va 
col·laborar en l'organització, ja que ells no són els responsables, o és que 
també ho tenen que ser? No ho sé, però la clau de l'Ajuntament està en 
que fassin els altres tot el que els toca fer a ells. 

Després es parla de que la gent se'n va fora per a tot, es que es normal! . 
Jo, l'any que ve, o això canvia o me'n vaig a Vinaròs com ja fa la majoria 
de la gent del poble. 

Equip de govern de l'Ajuntament, a vore si espavileu que esteu adormits! 

M. P.M. 
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16.12.02: l'alcalde aprova el pressupost amb el seu vot 
Aquest va ser el resultat de la tercera votació en relació 

al pressupost de l'ajuntament d'Ulldecona per al 2003 que, 
després de produir-se un doble empat (6 a 6, per la 
inasistència d'un regidor de CiU) , es va haver d'aprovar 
d'aquesta forma per l'alcalde. El seu import total és de 
3.445.272 €. Els 5 regidors del PSC vam votar en contra i 
aquesta va ser la nostra explicació de vot: 

• aquest pressupost baixa el 32% en relació a l'anterior, 
• hi ha un estancament del creixement (la previsió 

d'obres baixa un 46%), 
• s'han venut el patrimoni (solars) i han privatitzat 

l'aigua (cobrant un cànon), 
• per ser any electoral no han pujat les escombraries 

com tots els altres pobles i, per tant, hi haurà un dèficit que 
s'haurà de pujar molt més en anys propers, 

• la plantilla de personal està pujant a nivells que 
hipotequen el futur. 

La resta de punts ordinaris van ser aprovats tots per 
unanimitat i eren: 

-aprovació de les actes anteriors, 

-modificacions retributives del personal laboral pels 
convenis, 

-conveni entre l'ajuntament i i'AGA per l'execució 
d'obres hidraúliques, 

-subvenció de 5. 706 €de l' ACA per a la recuperació de 
les basses, 

-adjudicació de la 2ª fase de les obres de la xarxa 
d'aigües pluvials, 

-donació de 300 €a l'ACM per a Galícia. 
Finalment en relació a les dos Mocions del PSC, 

l'Ulldecona pel tren es va retirar per tornar a presentar-la 
al gener. l en relació a la de l'Acord del Consell municipal 
d'entitats l'Alcalde va informar que ja s'havien enviat cartes 
a les totes les entitats per demanar-los si volien participar 
en l'organització de les Festes majors del 2003 i que, amb 
les respostes rebudes, al gener es tornaria a fer una reunió 
de tots plegats per designar els representants de l'ajuntament 
i començar a preparar el Programa de les Festes. 

13.01.03: el PSC fa esmenar una Moció sobre el tren 
Dels 5 punts ordinaris, 4 es van aprovar per unanimitat: 
-l'acta anterior, 
-adhesió de l'ajuntament d'Ulldecona a la Ruta Martinell, 
-adjudicació de la gestió de la residència assistida a 

l'empresa l'Onada, 
-i l'adhesió a la petició de l'AECE de parades dels 

A VE' s a l'Aldea, però cal afegir que aquest darrer punt (el de 
donar suport a la petició de l'AECE) va ser esmenat a 
proposta del PSC afegint literalment: "i a la vegada es 
demana que trens regionals en direcció a Barcelona i a 
València també parin a l'estació d'U/ldecona-Alcanar
La Sénia", cosa que va permetre que fos aprovada per tot 
el Ple unànimement. 

En canvi el Grup socialista ens vam abstenir en el 
"Conveni entre l'Ajuntament i l'lncasol per a l'actuació 
residencial UA6" i el motiu va ser la falta d'informació per part 
de l'Alcalde que s'havia negat a donar-mos la relació de 
propietaris afectats, fins que li vam exigir amenaçant-lo amb 
la possible il·legalitat de l'acord per falta d'informació, i un 
moment abans del Ple, ens va donar la relació dels propietaris. 
Ara caldrà veure amb "lupa" si darrerament hi ha hagut 
compres de terrenys en la zona afectada, cosa que voldria 
dir que potser algunes persones han tingut o bé inspiració 
o bé informació privilegiada (com ha passat en altres casos). 

La nostra Moció Ulldecona pel tren que ja s'havia 
retirat en altres Plens anteriors, i en la que sols es demanava 
fer una reunió del consistori, alcaldes de Barri, entitats i 
col·lectiu de Joves pel tren, no es va aprovar pel vot en contra 
de tot l'equip de govern. El nostre portaveu els hi va dir que 
l'equip de govern no està fent res i, per tant, a partir d'ara ens 
sentim lliures per promoure les iniciatives que ens semblin 
més adients (cosa que ja han fet altres grups). 

En l'apartat de precs i preguntes els regidors socialistes 
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vam preguntar pel pagament del repartiment dels joguets la 
nit de Reis i vam llegir un recurs de reposició presentat 
contra la Llicència d'obres del tanatori per a que quedi 
reflexat en l'acta del Ple. 

Trens Regionals RENFE 

Cat-Exgrés Cat-Exgrés 
Nº 8.0-50 N2 8.059 

Benicarló 7.04 22.29 
Vinaròs 7.10 22.23 
Ulldecona 7.20 22.13 
Tortosa 7.50 21.43 
Tarragona 8.50 20.33 
Barcelona 10.00 19.33 

Regional Regional 
N2 4.119 N2 4.116 

Tortosa 6.25 22.30 
Ulldecona 6.55 22.00 
Vinaròs 7.05 21 .50 
Castelló 7.58 20.55 
València 8.58 19.50 

Donada l'actitud de l'equip de govern d'Ulldecona que 
ni fa res, ni deixa fer, els socialistes catalans i valencians 
presentaran estes propostes d'horaris de trens que, a 
partir dels horaris i trens actuals i amb les mínimes 
modificacions, permetrien millorar els serveis ferroviaris 
tant al sud de Catalunya com al nord del País Valencià. 
(Els trams en negreta són els que s 'haurien d 'afegir) 

L'incompliment dels compromisos 
De tant en tant, a la revista Ulldecona, editada per l'equip 

de govern de l'Ajuntament d'Ulldecona, publica articles que 
mereixen ser comentats, i més si es refereixen a La Rosa. 
Ens referim a l'article "Les coses com són", publicat al núm. 

incomplides". És més, l'única referència que fa a un dels 
comentaris aparegut en el capítol 3 de la sèrie d'articles ens 
acaba donant la raó. CiU va prometre el 1999 la instal·lació 
de l'Arxiu Històric Comarcal a Ulldecona i això no s'ha 

31 del butlletí Ulldecona (novembre-desembre 2002). produït. A la revista Ulldecona, escriuen: "l és que senyors, 
En aquest article es fa referència als articles que es d'Arxiu Històric, en tenim, malgrat que no sigui Comarcal". 

publiquen a La Rosa i implícitament a l'anàlisi sobre quin ha La veritat, per escriure això, més valia no fer cap comentari 
estat el grau de compliment de les ~------------~ al respecte ... 
promesesefectuadespelspartitsdel'equip ACTUALITAT En segon lloc, en l'article s'afirma 
de govern en la campanya electoral de la que "sembla ser que algú del PSC, o 
primavera de 1999. Sobre l'article "Les Les coses com són mil lor dit els dirigents municipals del 
cosescomsón"volempuntualitzaralgunes partit no sap en quin poble viu ... !" 
qüestions. A l'Equip de Govern. de tant en tant. Precisament és el contrari. Nosaltres sí 

En primer lloc, volem felicitar a l'equip lí arriba la programació Rosa -que de que sabem on viv im, i quantes 
de govern per seguir la política d 'oposició coses del cor en té poc- però sí de oportunitats està perdent Ulldecona pel 
que fa el govern popular a Madrid. Amb la música desafinada. Diem programació fet que les coses vagin com van! Això és 
crisi del Prestige, hem tingut l'últim episodi perquè vostès es van programant cada lo que ens sap mal i per això intentem 
d'aquesta política d'oposició: Aznar, Rajoy vegada quin és el despropòsit més des de La Rosa presentar què és el que 

gran que volen fer arribar a l'opinió 
i Cascos no s'han cansat de criticar el que s'està fent i què és el que es podria fer. pública. Per sort aquesta té opinió. Sap 
va fer el govern socialista ja fa més de 7 quan la gent manipula 1 el que va fer la Aquest és l'únic mitjà a través del qual la 
anys. Encara que és l'oposició qui ha de majoria absoluta anterior Així mateix gent d'Ulldecona pot enterar-se de com 
fiscalitzarl'actuaciódelgovern,elgovern sap el que fa un AJuntament amb van les coses ... Si els Plens fossin 
popular s'ha entossudit durant les dues democràcia consolidada. demostrant retransmesos per TVU, no ens caldria 
legislatures que porta al govern a que tothom té llibertat per votar preocupar-nos per treure La Rosa cada 
desqual ificar els governs socialistes qualsevol tema i no marca el pas a la mes ... 
anteriors. Què creuen, que els socialistes Voz de su amo. D'altra banda, no estem d'acord en 
no saben que van cometre errors durant Sembla ser que algú del PSC, 0 què des de La Rosa s'insulti o es 
els 13 anys de govern? l tant que ho millor dit els dirigents municipals del desqualifiquianingú.ALaRosaintentem 

partit no sap en quin poble viu ... ! ¡;;s saben. Van tenir encerts i van cometre presentar la realitat tal com és. Per a 
tan important el canvi social, econòmic 

errors, però dels errors s'aprèn (també nosaltres, més insultant és que els i demogràfic que ha experimentat la 
s'aprèn d'estar a l'oposició després nostra població en els últims anys que membres de l'equip de govern es neguin 
d'alguns anys al govern). l és precisament els hi costa acceptar-ho. a aprovar una moció que proposa la 
des de l'oposició (tant important en 1 és que senyors, d'Arxiu Històric, en retirada de la subvenció milionària del 
democràcia com el govern) que s'ha de tenim, malgrat que no sigui Comarcal govern del PP a la Fundación Francisca 
controlar el que fa el govern. Doncs bé, ara 1 en bones condicions (segur que Franca. Això sí que és insultant per a 
resulta que a Ulldecona l'equip de govern sempre es pot millorar). encara que tots aquells que van lluitar i morir per la 
també utilitza aquesta tècnica mesquina. amb tota seguretat està més organitzat democràcia i per la República; insultant 
A l'article "Les coses com són" s'afirma que quan ells decidien. Per tant si el peratotsaquellsquevan haverde viure 
que l'opinió pública ''té opinió. Sap quan la consulten. els hi serà més fàcil trobar en silenci durant quaranta anys; insultant 
gent manipula i el que va fer la majoria arxivats en 1ª seva secció d'humor tots per a tots aquells que van morir sense 

aquests acudits que fins al dia d'avui 
absoluta anterior''. Dues puntualitzacions. ser lliures; insu ltant per a aquells que tot no es cansen de publicar en la seva 

1 !!) mai hem dubtat que l'opinió pública revista Ara , cregui m que els com- i no haver-ho viscut, desitjarien que ni els 
tingui opinió. Precisament per això editem prenem perquè és la seva feina. i cal seus pares ni els seus avis ho haguessin 
La Rosa amb la màxima freqüència que 1a justifíquin a final de mes. hagut de viure ... l l'argument de l'equip 
possibleiperaixòproposem,perexemple, Per 1a nostra part ja es poden penjar de govern per votar en contra de la 
la retransmissió dels plenaris per TVU i la totes les medalles que vulguin a costa moció: "Això no ens toca a nosaltres; 
creació d'una comissió de festes plural i de que no tenim temps per a certes co· l'Ajuntament no té competències en 
participativa. És precisament l'equip de ses, ni és el nostre estil la desquali- aquesta matèria". Molt bé! Molt bé! Una 
govern qui sembla dubtar de la ficació i l'Insult continuat, aquestes lliçó democràtica extraordinària ... 
conveniència que aquesta opinió pública :ondecoraclons no tenen cap valor Per acabar, i fent referència a l'últim 
participi més en política i que rebi com les del Màgic Andreu -en perdó paràgraf de l'article "Les coses com 

de !"humorista- ell fa la seva feina 
informació sobre què fan els seus vostès també fan la seva feina i són", estem d'acord en què el Màgic 
representants polítics a l'Ajuntament. l'Ajuntament fa el que ha de fer per ti- Andreu fa la seva feina i que nosaltres 

2!!) en cap dels articles de "Promeses rar Ulldecona endavant, com és costum fem la nostra feina. Ara bé, en cap cas 
incomplides" s'ha manipulat la real itat. en aquest e;or,sistori compartim l'afirmació que "l 'Ajuntament 
S'hanreconegutelsencertsis'hanapuntat fa el que ha de fer per tirar Ulldecona 

Reproducció 
els errors i els incompliments de l'equip de la revista Ulldecona endavant". Ens reafirmem en el que ja 
de govern. La gent ja sap què és el que hem demostrat clarament en els cinc 
s'ha fet i què és el que no s'ha fet. l l'equip de govern també articles sobre "Promeses Incomplides" ... 
ho sap, ja que en l'article "Les coses com són" no ha 
desmentit res del que s'analitzava als articles "Promeses " la Rosa" 
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